
 
 
Voorzitter, 
 
Sittard-Geleen komt uit een diep dal. De afgelopen jaren zijn er veel offers van onze 
inwoners, ondernemers, maar ook van ons ambtelijk apparaat gevraagd, en daar is 
het CDA zich terdege bewust van. Een enorme stap vooruit is gezet door een streng 
begrotingsbeleid te hanteren. De financiële situatie van Sittard-Geleen is hierdoor 
verbeterd. De stad kan van het infuus af en is daarbij ook van het preventief toezicht 
van de Provincie af, maar de stad blijft wel onder toezicht van de raad. Dit leidt nu tot 
een nieuwe koers. De samenleving verwacht dat de raad verder kijkt dan vandaag 
en morgen. Vandaar dat het belangrijk is dat begin volgend jaar de Toekomstvisie 
2030 van de stad wordt vastgesteld. De CDA-fractie heeft een aantal speerpunten 
en zet in op: 
 

● Een toekomst waar iedereen telt. 
● Een stad die zorgt voor elkaar, zeker in deze tijd van corona. 
● Een culturele stad waar het aantrekkelijk is om te wonen, te werken en te 

investeren, waarbij steeds meer verbindingen gelegd worden tussen spelers 
in het culturele veld. 

● Een stad waar enerzijds een goed winkelcentrum in de historische binnenstad 
van Sittard is gelegen met al haar allure, en anderzijds een stadsdeel Geleen 
waar innovatie, experimenten en evenementen tot uiting komen met een 
koppeling naar de Brightlands Chemelot Campus. 

● Een gemeente waar dorpen hun eigen identiteit hebben en kunnen behouden, 
en waar de mogelijkheid wordt geboden om te experimenteren met nieuwe 
woonformules, zoals levensloopbestendige woningen, prefabwoningen en tiny 
houses. 

● Een stad waarin jongeren zich thuis voelen en op langere termijn willen blijven 
wonen. 

● Een stad waar de ondernemers, inwoners en de vele verenigingen mogen en 
kunnen rekenen op de gemeente. Ook in moeilijke tijden. Daarom vragen wij 
als CDA-fractie het college om op korte termijn in samenwerking met de 
ondernemers en horeca-exploitanten te onderzoeken of het verruimen van 
regelgeving de ondernemers kan helpen bij het vergroten van hun omzet. 
Hiervoor dient het CDA een motie in, samen met andere partijen. 

 
Het CDA is blij dat het gelukt is om de ambities, genoemd in het addendum 
behorende bij het coalitieakkoord, te verwerken in de begroting, waarbij ook enkele 



nadelige effecten van eerdere bezuinigingen worden weggewerkt, zoals het 
opwaarderen van het mantelzorgcompliment. 
 
Het CDA vindt het een goede zaak dat er in de begroting extra geld vrijgemaakt 
wordt voor: 
 

● Het verbeteren van wegen en het beheer en onderhoud van de openbare 
ruimte, zodat we ook daadwerkelijk investeren in een schonere stad. Maar het 
CDA vraagt wel dringend aandacht om meer in te zetten op het voorkomen 
van zwerf- en dumpafval. Het zou mooi zijn wanneer er een 
gedragsverandering bij de veroorzakers van zwerf- en dumpafval gaat 
optreden. Wat gaat de gemeente hieraan doen? Graag een reactie van de 
wethouder. 

● Het investeren in levensvatbare winkelcentra met behoud van de lage 
gedifferentieerde parkeertarieven voor zowel Sittard als Geleen, en waarbij er 
voldoende aandacht is voor het groenonderhoud in de centra. Wij zijn zeer 
benieuwd naar de evaluatie van de proeftuin in Geleen en het voorstel 
parkeren van het college in december. Zijn de uitkomsten van deze evaluatie 
leidend? 

● Het nemen van onze verantwoordelijkheid op het gebied van duurzaamheid, 
waar gewerkt wordt aan een integraal duurzaamheidsprogramma. Een 
kerncentrale binnen onze gemeentegrens of nog meer uitbreiding van de 
grootschalige windenergie ziet het CDA niet zitten. Mooi dat we als gemeente 
meedoen aan het provinciale 1 miljoen bomenplan. Wellicht is het mogelijk 
om te bekijken of er bij elke geboorte van een kind binnen onze gemeente 
een nieuwe boom geplant kan worden. Uiteraard hoeft deze boom géén naam 
te krijgen. Graag een reactie van de wethouder.  

● Ook vragen wij aandacht voor meer biodiversiteit in onze gemeente. De 
grasveldjes en plantsoentjes kunnen veel ‘biodiverser’ worden ingericht dan 
ze nu vaak zijn. Veel inwoners willen hier als vrijwilliger graag hun 
medewerking aan verlenen. Wij verzoeken de wethouder om het thema 
biodiversiteit apart als aandachtspunt in de beheersplannen op te nemen en 
aan voorstellen van inwoners indien mogelijk medewerking te verlenen. 

● Het inzetten op veiligheid met de uitbreiding van de boa’s en het behoud van 
de jeugdstraatcoaches in overlastgebieden. Het investeren in de renovatie 
van Glanerbrook, waarbij wij nu ook aandacht vragen voor de periode tot 
2025 om verantwoord te kunnen blijven sporten. Graag een reactie van de 
wethouder. 

● Het aanpakken en investeren van de herstructureringsgebieden zoals de wijk 
Geleen-Zuid.  

 
Dit zijn allemaal initiatieven die ten goede komen aan een stad die wij graag door 
willen geven. 
 



Voorzitter, tot slot vragen wij nog aandacht voor een drietal moties of 
amendementen: 
 

● Onze fractie is trots op jonge inwoners van onze gemeente die zich inzetten 
voor anderen of voor de gemeente. Bijvoorbeeld door vrijwilligerswerk te 
doen, door een heldendaad te verrichten of door acties te organiseren voor 
een goed doel. Daarvoor dienen ze in het zonnetje gezet te worden! Deze 
jonge helden hebben iets bijzonders gedaan of hebben zich belangeloos en 
uitzonderlijk ingezet. Onze fractie wil jongerenparticipatie stimuleren door 
onder andere de invoering van een jeugdlintje. Hiervoor dienen wij samen met 
DNA een amendement in. 

● Ook dienen wij samen met de PvdA een motie in om de overlast die ontstaat 
door het parkeren van vrachtwagens in de Kampstraat in Geleen te 
verminderen. 

● Ook vragen wij te investeren in het samenwerken met onze grensgemeenten. 
De CDA-fractie dient daarom een motie in waar wij verzoeken alles in het 
werk te stellen om te komen tot toetreding van de gemeente Sittard-Geleen 
tot de Euregio Rijn-Maas Noord. 

 
Echter, voorzitter: elk voordeel heeft zijn nadeel, om de woorden van Cruijff maar om 
te draaien. 
 
De extra investeringen kunnen niet alleen in de gereserveerde middelen worden 
gevonden. Het college stelt voor om de OZB te verhogen. Voor een gemiddelde 
woning van € 200.000 is dit € 30. Mochten er komend jaar meevallers zijn, dan 
kijken wij bij de begroting 2022 of de OZB weer naar beneden kan worden bijgesteld. 
Gelet op de investeringsvoorstellen is dat volgens de CDA-fractie nog wel uit te 
leggen, maar van de verhoging van het afvaltarief met gemiddeld € 40 schrikt het 
CDA enorm! 
 
Echter omdat dit een eenmalige verlaging is, hebben wij aan de raad voorgesteld om 
de Rekenkamer een onderzoek bij RWM te laten verrichten waarbij gekeken wordt 
naar de doelmatigheid, doeltreffendheid van het gevoerde beleid en de efficiëntie 
van de inzameling en verwerking van huishoudelijk afval door RWM. Dit voorstel is 
door een grote meerderheid overgenomen, waarvoor dank. Uiteraard hopen wij dat 
de Rekenkamer met aanbevelingen komt waardoor de tarieven omlaag kunnen. 
 
Tot zover de eerste termijn van de CDA-fractie, 
 
Marcel Mastenbroek 
Raadslid 


